

enter it for the purpose of taking the girl away, provided that he has made suitable arrangements for her journey and that he is in possession of a ticket for his return journey from the Territory;

2. *Requests* the Administering Authority to inform the Council as soon as possible concerning the outcome of this matter.

*521st meeting,  
22 March 1954.*

**869 (XIII). Petition from the Meru Citizens Union (T/PET.2/164)**

*The Trusteeship Council,*

*Having examined* the petition from the Meru Citizens Union concerning Tanganyika, in consultation with the United Kingdom as the Administering Authority concerned (T/PET.2/164, T/OBS.2/7, T/L.436),

1. *Draws the attention* of the petitioners to the statement of the Administering Authority that at Singisi Poli the Wa Meru whom Mr. Focsaner wished to evict were squatters on land to which he had a valid title, that he took a number of cases to court and that judgment was given in his favour in most of them; but that, notwithstanding his rights in the matter, the Administering Authority has decided that the squatters shall not be disturbed and that, to this end, it has opened negotiations with Mr. Focsaner for the purchase from public funds of the area occupied by them in order that it may be transferred to the indigenous inhabitants free of charge;

2. *Invites* the Administering Authority as soon as possible to inform the Trusteeship Council of the final outcome of its negotiations with Mr. Focsaner;

3. *Requests* the Administering Authority to take measures to ensure that, in the final settlement of the Singisi Poli case, the indigenous occupiers of the land will have full security of tenure.

*521st meeting,  
22 March 1954.*

**870 (XIII). Petition from Mr. Edward Levy (T/PET.2/165)**

*The Trusteeship Council,*

*Having examined* the petition from Mr. Edward Levy concerning Tanganyika, in consultation with the United Kingdom as the Administering Authority concerned (T/PET.2/165, T/OBS.2/9, T/L.436),

*Takes note* of the observations of the Administering Authority.

*521st meeting,  
22 March 1954.*

**Resolutions on petitions concerning Ruandi-Urundi**

**871 (XIII). Petition from Mr. E. Rabaud (T/PET.3/61)**

*The Trusteeship Council,*

*Having examined* the petition from Mr. E. Rabaud concerning Ruanda-Urundi, in consultation with Bel-

néanmoins venir y chercher la jeune fille, à condition d'avoir pris les mesures nécessaires pour son voyage et d'avoir un billet de retour;

2. *Invite* l'Autorité administrante à informer le Conseil dès que possible des suites de cette affaire.

*521ème séance,  
le 22 mars 1954.*

**869 (XIII). Pétition de la Meru Citizens Union (T/PET.2/164)**

*Le Conseil de tutelle,*

*Ayant examiné* la pétition de la Meru Citizens Union concernant le Tanganyika, en consultation avec le Royaume-Uni, Autorité chargée de l'administration du Territoire en question (T/PET.2/164, T/OBS.2/7, T/L.436),

1. *Attire l'attention* des pétitionnaires sur la déclaration de l'Autorité administrante qui a fait connaître que les Wa-Meru que M. Focsaner désirait chasser du village de Singisi-Poli étaient des occupants de fait établis sur des terres qui lui appartiennent en droit, qu'il a intenté un certain nombre de procès devant les tribunaux et que ceux-ci ont rendu dans la plupart des cas un jugement en sa faveur, mais que, nonobstant les droits de M. Focsaner, l'Autorité administrante a décidé que les occupants de fait ne seraient pas chassés, et à cette fin elle est entrée en pourparlers avec M. Focsaner pour acheter, sur les fonds publics, le terrain occupé, afin de le réserver aux habitants autochtones à titre gratuit;

2. *Invite* l'Autorité administrante à faire connaître aussi rapidement que possible au Conseil le résultat final de ses négociations avec M. Focsaner;

3. *Invite* l'Autorité administrante à prendre les mesures nécessaires pour assurer, lors du règlement définitif de l'affaire Singisi-Poli, que les autochtones qui occupent le terrain puissent jouir de leurs droits fonciers en toute sécurité.

*521ème séance,  
le 22 mars 1954.*

**870 (XIII). Pétition de M. Edward Levy (T/PET.2/165)**

*Le Conseil de tutelle,*

*Ayant examiné* la pétition de M. Edward Levy concernant le Tanganyika, en consultation avec le Royaume-Uni, Autorité chargée de l'administration du Territoire en question (T/PET.2/165, T/OBS.2/9, T/L.436),

*Prend acte* des observations de l'Autorité administrante.

*521ème séance,  
le 22 mars 1954.*

**Résolutions au sujet de pétitions concernant le Ruanda-Urundi**

**871 (XIII). Pétition de M. E. Rabaud (T/PET.3/61)**

*Le Conseil de tutelle,*

*Ayant examiné* la pétition de M. E. Rabaud concernant le Ruanda-Urundi, en consultation avec la